
ZÁPIS č. 02/2015 
 

ze zasedání Výboru pro životní prostředí, infrastrukturu a technickou vybavenost ZHMP  

konaného 17. února 2015  

Přítomni:  

RNDr. Marcela Plesníková 
PhDr. Lukáš Kaucký  
Mgr. Petr Štěpánek CSc.  
Ing. Jiří Haramul  
Ing. Jiří Nouza 
Ing. Miloš Růžička 
 
Omluveni: 

Ing. Pavel Richter 
Petr Šimůnek 
Filip Humplík 
(presenční listina připojena k originálu zápisu) 
 
Hosté: 

RNDr. Jana Plamínková 
Ing. Filip Koucký 
Ing. David Albert, Ph.D. 
Ing. Ivana Jirásková 
Ing. Jana Cibulková 
Ing. Jiří Rosický 
JUDr. Patrik Roman 
 

Program:  

1. Zahájení  
2. Schválení programu  
3. Schválení zápisu z předešlého zasedání 
4. Informace k rozpočtu kapitol 01 a 02  
5. Odpadové hospodářství 
6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných ZHMP 19. února 2015 
7. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou MHMP  
8. Informace vedoucích pracovníků odborů 
9. Různé 
10. Závěr 

 
 
 
 



Zasedání výboru pro životní prostředí, infrastrukturu a technickou vybavenost ZHMP bylo 
zahájeno v 15.05 hod a řídila ho předsedkyně výboru RNDr. Marcela Plesníková. 
Předsedkyně přivítala členy a hosty a konstatovala, že je výbor usnášeníschopný, protože je 
přítomna nadpoloviční většina členů (6). Všichni členové výboru byli řádně pozváni  
a obdrželi všechny projednávané materiály. 

Ověřovatelem zápisu byl navržen Ing. Haramul a zapisovatelkou byla navržena  
Ing. Kadlecová. Návrhy byly přijaty. 

usnesení č. 02/01/2015 
Výbor odsouhlasil jako ověřovatele zápisu Ing. Haramula a zapisovatelku zápisu  
Ing. Kadlecovou.   

 pro 6 – proti 0 – zdrželi se 0 
usnesení bylo přijato 

Jednotlivé body programu: 

2. Schválení programu  
 

Výboru byl předložen program k projednání, přičemž předsedkyně navrhla přesun bodu 

programu 5. za bod 6. z důvodu předem oznámeného odchodu dvou členů výboru. 

usnesení č. 02/02/2015 
Členové výboru schválili navržený program jednání s úpravou bodů 5. a 6. 

    pro 6 – proti 0 – zdrželi se 0 
usnesení bylo přijato 

 
3. Schválení minulého zápisu 

 
usnesení č. 02/03/2015 
Členové výboru schválili zápis z minulého jednání výboru konaného 20. ledna 2015.  

    pro 6 – proti 0 – zdrželi se 0 
usnesení bylo přijato 

 
4. Informace k rozpočtu kapitol 01 a 02 

 
Předsedkyně výboru zahájila jednání k bodu a předala slovo radní RNDr. Janě Plamínkové.  
Radní informovala členy výboru, že oblast běžných výdajů je z velké části tvořena kapitolou 
02, a to výdaji odboru MZO. Zejména se jedná o využívání a odstraňování komunálních 
odpadů, sběr a svoz komunálního odpadu, péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň, pěstební 
činnost, změnu technologií vytápění, ekologickou výchovu, vzdělávání a osvětu aj.  
V oblasti kapitálových výdajů v kapitole 01 bylo nutno významně snížit náklady: proto do ní 
nebyly zařazeny žádné nové investiční akce, které nebyly zahájeny (především odboru OSI). 
V rozpočtu byly zachovány nezbytné výdaje na akce probíhající již několik let (např. kolektor 
Hlávkův most). V kapitole 02 měly prioritu rozpracované stavby, protipovodňová opatření  
a výstavba ÚČOV, která by se měla začít stavět v roce 2015. 
Rozpočet byl navýšen o finance, které se v roce 2014 nepodařilo využít. Předsedkyně 
poděkovala za informace a vyzvala k diskuzi, ke které se nikdo nepřihlásil. 
 



usnesení č. 02/04/2015 
Členové výboru doporučují ZHMP rozpočet ke schválení.  

    pro 5 – proti 0 – zdrželi se 1 
usnesení bylo přijato 

 
5. Souhrnná informace o tiscích předkládaných ZHMP 19. února 2015 

 
Předsedkyně předala slovo předkladatelce tisků RNDr. Plamínkové, která seznámila přítomné 
s tisky R-16318, R-14622, R-15967, R-15779, R-14939, R-15989, R-16010, R-15059,  
R-16541 a R-16573.  
Předsedkyně výboru otevřela diskuzi. 
 
V souvislosti s tiskem R-16318 se zastupitel z klubu Pirátů Mikuláš Ferjenčík dotázal na 
předpokládané náklady stavby kanalizační sběrač Papírenská, které se mu zdály být vysoké. 
Radní odpověděla, že ceny kanalizačních sběračů jsou obecně vysoké, často v důsledku 
nezbytného použití razící technologie. Tento tisk řeší záměr a je tedy pravděpodobné, že 
vysoutěžená cena bude nižší. Ke slovu se přihlásil Ing. Jiří Nouza, který informoval, že 
k ražení na této stavbě dojde pod příjezdovou komunikací k ÚČOV, která bude významně 
namáhána při její realizaci a hrozí tak riziko jejího propadnutí Radní dále informovala, že 
kanalizační sběrač Nebušice sbírá velký objem splaškových a dešťových vod a je napojen na 
kanalizační sběrač Papírenská, který je kapacitně nedostačující. 
Po ukončení diskuze hlasovali členové výboru o navrženém usnesení: 

usnesení č. 02/05/2015 
Členové výboru doporučují ZHMP ke schválení tisky Z-3114 (R-16318), Z-2806  
(R-14622), Z-3078 (R-15967), Z-3042 (R-15779), Z-2870 (R-14939), Z-3067  
(R-15989), Z-3069 (R-16010), Z-2995 (R-15059), Z-3160 (R-16541), Z-3167  
(R-16573).   

  pro 6 – proti 0 – zdrželi se 0 
usnesení bylo přijato 

 
6. Odpadové hospodářství 

 
Na zahájení bodu předsedkyně výboru členům výboru sdělila, že k tématice odpadového 
hospodářství přizvala JUDr. Patrika Romana, generálního ředitele společnosti Pražské služby 
a. s. (dále jen „PS a. s.“), kterému předala slovo. JUDr. Roman seznámil přítomné se 
společností PS a. s. prostřednictvím připravené prezentace. Předsedkyně výboru poděkovala 
za prezentaci a otevřela diskuzi. Ing. Haramul se dotázal, jakou část rozpočtu spotřebují  
PS a.s. a jaký přínos finančních prostředků je vrácen zpět do rozpočtu. JUDr. Roman 
odpověděl, že na svoz a recyklaci odpadu spotřebují 1,1 mld. Kč ročně a na zimní a letní 
údržbu komunikací přibližně 1 mld. Kč ročně. Souhrnem tedy PS a. s. spotřebovávají přibližně 
2 mld. Kč ročně. Zisk 50 - 98 mil. Kč za rok (částka je závislá např. na sezónní údržbě 
komunikací, zisku z prodeje druhotných surovin) byl použit na výstavbu kogenerační jednotky, 
investici do dioxinových filtrů, obnovu vozového parku, rekonstrukci provozoven a na náročné 
udržení technologické úrovně kogenerační jednotky. Dividendy na úrovni 150 mil. Kč byly 
vypláceny před třemi lety, z toho hl. m. Praha mělo nárok na 76,9 %. Ing. Haramul se dále 
dotázal, jak je společnost PS a. s. připravena obstát ve výběrovém řízení na „svoz 
komunálního odpadu“ a co se stane v případě, kdy PS a. s. přestane být monopolním 
zajišťovatelem svozu komunálního odpadu. JUDr. Roman informoval, že zhruba 65 % činnosti 



PS a. s. tvoří aktivity pro hl. m. Prahu a zbývajících 35 % se týká ryze komerční činnosti 
(nemocnice, obchodní řetězce, ministerstva, městské části aj.). Otevřený tendr bude mít 
výhledově své výhody (cenový test trhu), ale i svá rizika (PS a. s. budou čelit obrovské 
konkurenci ze strany velkých nadnárodních společností, které budou mít silnou motivaci tendr 
vyhrát za cenu podhodnocené nabídky. Ing. Haramul doporučil hledat v rámci zadávacího 
řízení takové řešení, které bude co nejméně bolestivé.  
Ing. Nouza konstatoval, že kroky současného vedení byly účelné a měly by lépe ochránit PS 
a. s. Dále poděkoval radní Plamínkové za zahájení debaty k tomuto tématu.  
Radní podotkla, že ve věci vyhlášení tendru se snaží najít dostupná legální řešení  
a dostát zákonu o veřejných zakázkách. Ing. Růžička se dotázal JUDr. Romana, jaká procenta 
z objemu činnosti je PS a. s. schopno zajistit vlastními kapacitami a kolik dalších domácností 
je PS a. s. schopna napojit na zařízení na energetické využití odpadu (ZEVO) v případě využití 
celé kapacity spalovny (energetický výhled). JUDr. Roman sdělil, že z celkového ročního 
obratu PS a. s. dosahujícího přibližně 2,6 - 2,9 mld. Kč představují komerční činnosti 600 - 700 
mil. Kč (spalovna, dopravní značení, recyklační aktivity). Subdodávky tvoří asi třetinu objemu 
prací. Plánovaná a povolená kapacita spalovny (pokud nedojde k rozšíření její činnosti) je 315 
tis. tun/rok (PS a.s. v současnosti 312 tis. tun/rok). ZEVO díky zdokonalování může 
zpracovávat 350 tis. tun/rok. Pokud by tedy tato kapacita byla povolena, zvýšil by se počet 
napojených domácností na elektrickou energii a teplo o 4-5 tis. RNDr. Plamínková vznesla 
dotaz na zajištění svozu odpadu společností PS a. s. na celém území Prahy. V říjnu 2014 
přišlo MHMP vyjádření, že PS a. s. není schopno tyto služby zajišťovat. JUDr. Roman se 
k tomuto dotazu vyjádřil, že to bylo rozhodnutí v daném čase. Komplikovaná situace nastala 
především v průběhu letních prázdnin a na začátku školního roku, co se týče rozdílných 
pokynů, jak naložit s restrukturalizací PS a. s. Upozornění PS a. s. bylo myšleno tak, že 
v krátkodobém čase (asi 14 dní) může vzniknout skluz, týkající se technické připravenosti.  
O slovo požádal zastupitel z klubu Pirátů Ondřej Profant, který se dotázal na strukturu zakázek 
města, především zakázky vypisované na základě JŘBU. JUDr. Roman řekl, že „letní a zimní 
údržba komunikací“ je zakázka vysoutěžená v roce 2009 na osm let a není na základě JŘBU, 
nýbrž na základě vysoutěženého tendru. Druhá polovinou je zakázka na „svoz a zpracování 
odpadu“, jenž je v současnosti prodlužována na základě JŘBU. Druhý dotaz zněl, pokud by se 
zakázka za 13 mld. Kč rozdělila na několik částí (subzakázek – zpracování, svoz, apod.), jaká 
by mohla nastat rizika. Rozdělením na více územních celků by došlo ke ztrátě jednotnosti 
svozu, zvýšení nákladů a negativnímu dopadu na životní prostředí. Proto by toto řešení JUDr. 
Roman nedoporučoval. 
Ing. Nouza upozornil, že nad soutěžním trhem bdí ÚOHS a přes všechno řečené vyjádřil 
pokračující obavy o spalovnu v Malešicích.  
Do diskuze k PS a. s. se dále již nikdo nepřihlásil.  
Předsedkyně výboru poděkovala JUDr. Romanovi za účast a přistoupila k další otázce 
odpadového hospodářství, která byla vznesena na minulém jednání výboru. Ing. Haramul  
poděkoval MZO za zpracování podkladů, které byly členům rozeslány. Požádal o ekonomické 
rozbory, které vyjádří systém hospodaření z pohledu financí ve vztahu k celkovým nákladům, 
které hl. m. Praha vynakládá na „likvidaci a svoz komunálního odpadu“ a záležitosti s tím 
související včetně skládkování.  Ing. Jirásková sdělila, že je potřeba spolupracovat s odborem 
daní a poplatků a odborem rozpočtu, které přijímají poplatky od občanů. Ing. Haramul 
souhlasil, že bude upřesněno zadání tak, aby byla ekonomika hospodaření v hlavním městě 
Praze s odpady jasná. 
 

Výbor vzal přednesené informace na vědomí. 



 
7. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou MHMP  

 
Výbor vzal zaslané informace na vědomí. 
 

 
8. Informace vedoucích pracovníků odborů 

 
9. Různé 
 

Předsedkyně výboru poděkovala Ing. Jiráskové za odvedenou práci odboru MZO fungujícím  
při nízkém počtu zaměstnanců (8 osob). Připravená prezentace MZO bude členům výboru 
rozeslána. 

 

10. Závěr 

Předsedkyně výboru poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání v 16.35 hodin. 

 

Další jednání výboru se uskuteční 17. března 2015 v 16.00 v zasedací místnosti 135. 

 

 

 

……………………………. 
RNDr. Marcela Plesníková 

předsedkyně výboru pro životní prostředí,  
infrastrukturu a technickou vybavenost ZHMP 

 
 
 

……………………………. 
Ing. Jiří Haramul 

ověřovatel zápisu 
 

 

……………………………. 
Ing. Monika Kadlecová 

tajemnice výboru 
 




